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خبر روزنه

مصباحی مقدم:
جریان های سیاسی اختلافات را 

موضوع گفت وگو قرار بدهند
جماران: حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم  �

در نشست «خوانش امروزین از منشور برادری» که 
هم زمان با ســالروز صدور این منشــور در حسینیه 
جماران برگزار شد، گفت: یکی از نکات خیلی مهم، 
بحــث باز بودن باب اجتهاد اســت؛ بر خلاف برخی 
از فرقه هــا که به انســداد باب اجتهاد رســیده اند 
و به نوعــی اجتهاد را متوقــف کرده انــد. البته در 
دهه های اخیــر عدول از آن موضع هم مشــاهده 
می شــود، اما قرن ها این مســئله برای آنها مطرح 
بود. ولی شــیعه باب اجتهاد را مفتوح نگه داشته 
و همین باعث شــده حضــرت امــام نوآوری های 
فراوانی را ارائه کنند. انصافا تا قبل از اینکه امام این 
نوآوری ها را ارائه کنند، ما کمتر شاهد چنین تغییرات 

و تحولاتی در فقه شیعه بودیم.
او افزود: نگاه امام کاملا اسلامی، به معنای همه 
فرقه های اســلام است و می خواهند همه را بسیج 
کنند و بلکه فراتر از این، سراغ ملت های مستضعف 
و محروم بروند و این در قانون اساسی ما هم می آید 
که کاری کنیم همه ملت های محروم و مستضعف 
جهان نجات پیدا کنند و منحصر به مســلمین هم 

نیست.
ســخنگوی جامعه روحانیــت مبارز بــا تأکید 
بــر اینکه شــاخص های مکتب امام بایــد آموزش 
داده شــود، گفت: حقیقتا آزادی اندیشــه و آزادی 
مردم یکی از نکاتی اســت که منشــأ رشد و تعالی 
انسان ها می شــود. اگر بنا باشد افکار و اندیشه ها را 
در یک سری مســائل کلیشه ای محصور کنیم، یقین 
بدانیــم حاصلی جز عقب گرد نخواهد داشــت. ما 
حرف آخر از ناحیه صاحب نظران و متفکران نداریم، 
بلکه باب اجتهاد گشوده است؛ نه منحصرا اجتهاد 
در فقه، بلکه مســائل سیاسی، اجتماعی، اقتصادی 
و مناســبات ملی و بین المللی همه جایگاه تفکر و 

اجتهاد را دارد.
مصباحی مقــدم گفــت: ما دو جریان سیاســی 
داریم که جا دارد هر دو جریان ســعی و تلاش کنند 
به هم نزدیک شوند، اصول مشترک را بررسی کنند 
و اختلاف ها را موضــوع گفت وگو قرار بدهند. نگاه 
باید عرفانی و بنده خــدا دیدن همه و از این جهت 
خیر اندیشانه باشد تا بتواند مشکلات را کاهش بدهد 

و بلکه حل کند.

از امروز آغاز می شود:
مرحله اصلی رزمایش مشترک 

ذوالفقار ۱۴۰۰ ارتش
ایســنا: معــاون هماهنگ کننــده ارتش گفت:  �

مراحــل اصلی و فــاز عملیاتی رزمایش مشــترک 
ذوالفقــار ۱۴۰۰ ارتش جمهوری اســلامی ایران با 
شــرکت نیروهای چهارگانه از امروز (یکشنبه) آغاز 

می شود.
امیر دریادار حبیب االله سیاری، فرمانده رزمایش 
مشــترک ذوالفقار ۱۴۰۰ ارتش گفت: مرحله اصلی 
و فــاز عملیاتی رزمایــش مشــترک ذوالفقار ۱۴۰۰ 
ارتش جمهوری اسلامی ایران، با مشارکت بخشی 
از یگان های نیروهای زمینی، پدافند هوایی، هوایی و 
دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران در منطقه ای 
به وسعت بیش از یک میلیون کیلومتر مربع از شرق 
تنگه هرمز، دریای عمان و شــمال اقیانوس هند (تا 

مدار ۱۰ درجه) برگزار خواهد شد.
او افزود: یگان های پیاده، زرهی و مکانیزه نیروی 
زمینی ارتش، ســامانه های پدافندی نیروی پدافند 
هوایی، شــناورهای سطحی و زیرســطحی نیروی 
دریایی ارتش، جنگنده ها و پهپادهای نیروی هوایی 
ارتش از روزهــای قبل در منطقه عمومی رزمایش 
گسترش یافته و تمرینات مختلفی را انجام داده اند 
و یگان ها مراحل اصلی رزمایش مشــترک ذوالفقار 

۱۴۰۰ ارتش را اجرا خواهند کرد.
امیر ســیاری با اشــاره به اینکه در این رزمایش 
انــواع عملیات هــای ترکیبــی از ســوی یگان های 
شــرکت کننده به اجرا گذاشــته خواهد شد، عنوان 
کرد: یگان های شناور سطحی، زیرسطحی، تکاوران 
دریایی و عملیــات ویژه، پروازی ، پیــاده، مکانیزه و 
سایر تجهیزات و تسلیحات برای کسب آمادگی های 

رزمی لازم در این رزمایش حضور دارند.
او با بیان اینکه رزمایش های ارتش به صورت از 
پیش برنامه ریزی شده به منظور ارتقای آمادگی های 
رزمی بــرای مواجهه بــا هرگونه تهدیــدی برگزار 
می شــود، افــزود: ارتش جمهوری اســلامی ایران 
همــواره تقویــت توانمندی های دفاعــی و ارتقای 
ســطح آموزش ها در نیروهــای چهارگانه زمینی، 
پدافند هوایی، هوایی و دریایی را دنبال می کند و در 
این رزمایش نیز با واگذاری مسئولیت های اجرائی به 
جوانان، به دنبال گسترش حضور نیروهای جوان در 

عرصه های عملیاتی است.
امیر سیاری با تأکید بر ضرورت حفظ آمادگی های 
رزمی ارتش و نیروهای مسلح برای استمرار صلح 
پایدار در کشور و منطقه عنوان کرد: پیام اصلی این 
رزمایش برای دشــمنان و کســانی که قصد یا نیت 
ســوئی نســبت به آب و خاک ایران اسلامی داشته 
باشــند، یک هشدار جدی اســت و برای کشورهای 
دوست و مسلمان و مردم عزیز کشورمان امیدواری 
نسبت به ایســتادگی ارتش و سایر نیروهای مسلح 
کشور و اعتماد به ظرفیت های کشورهای خود برای 
ایجاد و تقویت امنیت منطقه بدون حضور نیروهای 

فرامنطقه ای است.
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آغاز مذاکرات برجامی، روند بررسی لوایح FATF را تسریع خواهد کرد؟

سرنوشت FATF  در گرو مذاکرات وین
شــرق: انتشــار خبر از ســرگیری مذاکرات وین در آذرماه، احتمال تعیین 
تکلیف لوایح FATF را مجددا مطــرح کرده و انتظار می رود در صورت 
نتیجه بخش بودن مذاکرات و جدی شــدن مسئله رفع تحریم ها، با هدف 
بازگشــت ایران به بازارهای مالی و  تجاری شاهد بررسی لوایح پالرمو و 

سی اف تی در مجمع تشخیص مصلحت باشیم.
هرچند اصولگرایان مخالف پیوســتن ایران بــه گروه اقدام ویژه  مالی 
معتقدند پیوســتن ایــران به این معاهدات اهمیتی نــدارد و ایران بدون 
مراودات بانکی و تجاری با دنیا می تواند امورات خود را ســپری کند؛ اما 
برای نجات اقتصــاد بیمار و متضرر ایران از تحریم هــا، تاکنون راه حلی 
ارائه نداده و فقط از قطع روابط اقتصادی با دنیا حمایت می کنند. گویی 
منافع کاسبان تحریم و اصولگرایان تندرو در انزوای سیاسی و اقتصادی 

ایران است و از بیان نظرات خود در این راستا ابایی هم ندارند.
این در حالی  اســت کــه نتیجه پیوســتن ایران به لوایــح چهارگانه، 
شــفافیت مالی را درپی خواهد داشــت که در داخل نیز ســبب کاهش 
مفاسد اقتصادی خواهد شد؛ مفاسدی که جانی برای تولید و خودکفایی 
باقی  نگذاشته  است که با اتکا به آن مقابل تحریم های ظالمانه بایستیم. 
به خصوص که بخش مهمی از مواد اولیه تولیدات داخل وارداتی است.
چنــدی پیش علی مطهــری، نماینده پیشــین مجلس، بــا انتقاد از 
مواضع اصولگرایان در قبال این لوایح گفته بود: شــاید عده ای منافعی 
در تصویب نشــدن FATF و نپیوســتن به این گروه و نبود شفافیت مالی 
در کشــور داشته باشــند که امیدوارم چنین چیزی نباشد. او همچنین در 
بیان تعلل و وقت کشــی مجمع گفته بــود: علت تعلل مجمع، یکی این 
است که فکر می کنند اطلاعات مالی ما در اختیار این گروه قرار می گیرد؛ 
در حالی که این گونه نیست و ارسال اطلاعات مسیر خاصی دارد که به این 
آســانی نیست و با رضایت خودمان است. کشور های عضو این گروه هم 

این طور نیست که اطلاعات مالی شان را به راحتی اعلام کنند.
اما اصولگرایان تندرو همچنان مخالف خروج ایران از لیســت ســیاه 
هستند و در همین راستا، حجت الاسلام حسین جلالی، نماینده مجلس، 
در واکنــش به برخی از انتقادات که نپیوســتن ایران بــه FATF را مانع 
انجام دادوســتد بین المللی می دانند، اظهار کــرد: هیچ ضرورتی ندارد 
که جمهوری اســلامی ایران تعهداتی را بپذیرد و اجرا کند که ساخته و 
پرداخته غربی هاست. او بیان کرد: ایران باید متناسب با نیازهای خودش 
تعهد دهد و اگر FATF ضروری است، باید طرح ها و لوایح آن را خودمان 
تهیه و تصویب کنیم و نباید کشورهای خارجی در عرصه بین الملل برای 
ما نســخه بپیچند و ما را ملــزم به اجرای آن کنند. عضو هیئت رئیســه 
کمیسیون فرهنگی مجلس شورای اسلامی تأ کید کرد: قطعا عدم الحاق 
ایران به FATF هیــچ تأثیری در معاملات و دادوســتدهای بین المللی 
کشــورمان ندارد و صرفا یک اهرم فشار است که هر از چندگاهی از سوی 

غربی ها و طرفداران آنان در داخل کشور مطرح می شود.
جلالی تصریح کرد: اگر برخی از افراد و جریان های سیاســی داخلی 
هنوز اصرار دارند که مشــکلات کشــور را به عدم اجرای ســند ۲۰۳۰ یا 
نپیوســتن به FATF ربط دهند، بهتر است که نســخه ایرانی این مسائل 

تهیه شــود و مــا باید خودمان در ایــن زمینه قانون نویســی کنیم. او در 
واکنش بــه ادعای برخــی از رســانه های اصلاح طلب مبنی بــر اینکه 
اصولگرایان مدافع حضور ایران در لیســت ســیاه FATF هستند، گفت: 
کســانی که این مطالب را مطرح می کنند، هیچ سندی برای اثبات ادعای 
باطل و بی پشــتوانه خود ندارند و فقط به دنبال متهم کردن اصولگرایان 
هستند و با این اظهارات و ادعاهای دروغین خود راه به جایی نمی برند.

این نماینده مجلس در حالــی علاقه مندی اصولگرایان به ماندن در 
لیست ســیاه را منکر می شــود که کاملا با عضویت ایران در گروه اقدام 
ویژه  مالی مخالف اســت که همین مخالفت به معنای اصرار در لیست 

سیاه ماندن ایران است.
از سویی دیگر داشتن FATF داخلی به معنای تنظیم لوایح چهارگانه 
با حمایت از منافع ملی ایــران در تدوین دو لایحه مصوب قبلی رعایت 
شــده و دربــاره دو لایحه باقی مانده نیــز روند تنظیــم و تصویب لوایح 

این گونه بوده است.
اما نکته مهم این اســت که منتقدان پیوستن ایران به گروه اقدام ویژه 
مالی، معتقدند مراودات تجاری و مالی ایران به خوبی برقرار است. حال 
ســؤال مهم این اســت که آیا واقعا تبادلات مالی و  تجاری بدون مشکل 
و مانعی در حال انجام اســت؟! اگر این گونه است، چرا توان  تولید کارت 

ملی را که یک اوراق هویتی ساده است، نداشته ایم؟!
حتی زمانی که پیوســتن ایران در ســازمان شــانگهای قطعی شد و 
اصولگرایان شادمانه تلاش سال های دولت های قبل را به نام  خود زدند، 
مشخص شد که بســیاری از کشورها مانند چین، تایوان، تایلند و بسیاری 
دیگر از کشــورها در کنار اینکه عضو شانگهای هستند، از متحدان اصلی 
تجاری آمریکا هم به شمار می روند و نمی خواهند که به خاطر تجارت با 
ایران بعدا تحت تأثیر فشارهای آمریکا قرار بگیرند. بیشتر کشورها چنین 
مشــکلی در تجارت با ایران دارند؛ حتی در همســایگی ما کشوری مانند 
عراق به دلیل فشارهای آمریکا چندان حاضر به این کار نیستند و ریسک 
تجارت با ایران در تحریم و در لیســت سیاه مانع مراودات تجاری و مالی 

گسترده خواهد بود.
چنــدی پیش هم مصباحی مقدم، عضو مجمع تشــخیص مصلحت 
نظــام، درباره FATF گفته بود: به تازگی این ســازمان باز هم نام ایران را 
در ادامه تصمیمات خود آورده و ایران را به عنوان یک دولت غیر همکار 
معرفی کرده اســت و عده ای در مطبوعات و رســانه ها سروصدا به راه 
انداخته اند؛ ولی اتفاق تازه ای رخ نداده اســت و دولت ها و شرکت هایی 
که با ما کار می کردند، بــاز هم کار خواهند کرد؛ چون احتیاطات خود را 
دارند و می دانند که کشــور ما پول شــویی ندارد و تأمین مالی تروریست 
ندارد و امنیت در کشور ما برقرار است و وزارت اطلاعات و اطلاعات سپاه 

بر اوضاع امنیتی مسلط هستند.
مصباحی مقدم مدعی است: ایران با وجود لیست سیاه هم با کشور ها 
داد و ســتد می کند و روابط مالی دارد و چیزی نسبت به وضعیت گذشته 
ما فرق نمی کند. بله، تحریم های آمریکا که مستقل از FATF کار می کند، 
وجود دارد؛ ولی آنها هم تقریبا از کارایی و خاصیت افتاده اند. شاید روزی 
بســیار اثرگذار بود؛ ولی کم کم آثار آن خنثی شده و اثربخشی اش از بین 
رفته اســت. آمریکا بر ایــن مطلب اذعان دارنــد و گاهی صاحب نظران 
و افــرادی از کنگره و حتــی رئیس جمهور به این مطلب اشــاره دارند. 

الحمدالله آن طور که گفته می شد، نبود و اقتصاد ایران فلج نشد.
ایران و کره  شمالی تنها کشورهایی هستند که همچنان اصرار بر عدم 

عضویت در گروه اقدام ویژه مالی را دارند.
البته چندی پیش مصباحی مقدم گفت: به هر دلیلی اگر تحریم های 
آمریکا لغو شــود، ممکن اســت FATF در مجمع دوباره بررســی شود. 
مسئله ما تحریم های آمریکاست و اگر این تحریم ها نباشد، ما نگرانی های 

کمتری خواهیم داشت.
در حالی کــه برخــی اصولگرایان به خصوص در مجلس به شــدت با 
بررســی این لوایح مخالف هســتند؛ اما جو مجمع از ابتدای سال کمی 
تغییر کرده و حتی احمد توکلی، عضو مجمع تشــخیص که پیوستن به 
لوایح FATF را مثبت نمی دانســت و تأکید کرده بود که مخالف پیوستن 
به FATF هســتم؛ مگر اینکه ثابت شود برای کشــور فایده دارد و گفته 
بــود: بنده مخالفم؛ مگر اینکه به من ثابت شــود که این پیوســتن برای 
کشور فایده دارد. اگر چنین باشد، نظرم عوض می شود؛ یعنی اگر دلایلی 
بیاورند که پیوســتن بــه آن برای بهبود وضعیت مــردم فایده دارد، من 
نظرم عوض می شــود. اگر به معیشــت مردم کمک کند، من به آن رأی 
می دهم؛ چون وضعیت مردم بسیار بد است و برای رفع مشکلات مردم 
در کشــور طرق معقول طی نمی شــود. در شــرایطی که داخل ضعیف 
باشد، تأثیر تحریم ها زیاد می شــود. این دولت هم کاری را که باید بکند، 
نمی کند. مردم آن قدر مضطرب هســتند که ما اگر مجبور باشــیم جلوی 
این تحریم ها را بگیریم، این کار را انجام می دهیم؛ بنابراین اگر راهی پیدا 

شود تا وضعیت مردم بهتر شود، من با آن بسیار موافقم.
بنابراین اصولگرایانی که نگران منافع مردم و کشــور هستند، مطمئنا 
زمان بررســی این لوایح جانب منافع ملــی را خواهند گرفت و بر منافع 

حزبی و گروهی ترجیح خواهند داد.

شرق: نشست «خوانش امروزین از منشور برادری» که در 
حسینیه جماران برگزار شد، فرصتی شد تا حجت الاسلام 
مجید انصاری، عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام، از 
پیامک های تهدیدآمیزی بگوید که به خاطر عدم تصویب 
FATF برای او ارســال می شــود. اتفاقی که بی ســابقه 
نیست و دو ســال پیش نیز برخی اعضای مجمع چنین 

پیامک هایی را دریافت کرده بودند.
انصاری در ســخنرانی خــود در این نشســت گفته 
اســت: «با این روند واقعا من برای آینده کشــور نگرانم. 
به خصوص نســل ما مجمع روحانیــون مبارز و جامعه 
روحانیت مبارز که قبل از انقلاب همه زیر یک ســقف به 
حول محور اندیشــه امام کار می کردنــد. کار ما به اینجا 
رسید که اختلافات شــد و امام وساطت کردند و منشور 
برادری نوشتند؛ اما امروز یک عده فعالیت سیاسی را کنار 
گذاشــته اند و عده ای که هنوز به کشور، انقلاب و مسائل 
سیاســی تعهد دارند، حتی یک روز هم کار مشــترک با 
هم نکرده اند و یک ســاعت هم زیر یک سقف نبوده اند. 
برداشت شــان از یکدیگر برداشــتی اســت که رسانه ها 

تصویر کرده اند».
او ادامه داد: «اسلام و کفر کردن جزئیات امور، انقلابی 
و غیر انقلابی کــردن، آمریکایــی و غیر آمریکایی کــردن و 
چیزهایی از این دســت را شــاهد هســتیم؛ در حالی که 
واقعیت این نیســت و اگر هم جاهایی باشــد، باید اینها 
را حــل و نزدیک کرد. مثلا در موضــوع فنی، حقوقی و 
دیپلماتیــک به نام FATF به عرصه اقتصاد و سیاســت 
کشور آمده و مثل صدها موضوع دیگری که باید با تدبیر 
و توجه به منافع ملی حل شــود. بالاخره ســندی است 
که مجلس تصویب و شورای نگهبان تأیید کرد و مجمع 
ایرادی گرفت و در مجمع معطل شد و به نتیجه نرسید. 
رئیس جمهــور وقت خدمت مقام معظــم رهبری نامه 
نوشــتند که اگر نپیوندیم این ضررهــا را دارد. رهبری به 
مجمع ارجاع فرمودند و گفتند من راجع به این مســئله 
به نظر مثبت یا منفی نرسیده ام و اگر رسیده بودم، خودم 
اعلام می کردم». عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
افزود: «رهبر انقلاب با همه اشرافی که بر مسائل دارند، 
فرموده اند من به جمع بندی نرسیده ام و در مجمع بحث 
کنید و به هر نتیجه ای رسیدید همان را اعلام کنید؛ ولی 
شــما می بینید مســئله اسلام و کفر شــده است؛ یعنی 
وقتی مــا فردا بحث FATF داریــم ۱۰۰ تا ۲۰۰ تا پیامک 
به تمام اعضای مجمع می رســد کــه می گوید به خون 
شهدا خیانت نکنید، بعضی ها هم تهدید می کنند که مثلا 
ممکن اســت در خیابان حساب شــما را برسیم. من یک 
مثال کوچک گفتم و از این چیزها فراوان داریم. واقعا باید 
آسیب شناسی و راهکار بیرون آمدن از این وضعیت را پیدا 
کنیم». مهر ماه ســال ۹۷ بود که پس از تصویب CFT یا 
لایحه «منع تأمین مالی تروریسم» در مجلس پیامک های 
تهدیدآمیز و توهین آمیزی برای نمایندگان مجلس دهم 
ارسال شــد که البته تا پیش از تصویب لوایح چهارگانه 

نیز از منابع ناشــناس چنین پیامک هایی برای نمایندگان 
ارسال می شــد که از آنها خواسته شده بود به این لوایح 

رأی ندهند.
محمود صادقی، نماینده پیشــین تهران، همان زمان 
گفته بود که مشخص اســت که پیامک ها سازمان دهی 
شــده؛ اما معلوم نیســت از سوی چه کســانی این کار 
صورت می گیرد. کار به جایی رســید که علی لاریجانی، 
رئیس ســابق مجلس، گفته بود: «مجلس بالغ تر از این 

است که با چند پیامک نظرش عوض شود».
چند ماه بعد یعنی در بهمن ماه همان ســال، لایحه 
پالرمــو بــه مجمع تشــخیص مصلحت ارجاع شــد و 
آنجا بــود که مجید انصــاری خبر داد کــه پیامک های 
تهدیدآمیــزی مانند تهدید به قتل دریافت کرده اســت. 
او در گفت وگو با ایســنا گفته بود: «معنی ندارد جریانی 
بنشینند افرادی را بسیج کنند و در شبانه روز صدها پیامک 
بعضا تهدیدآمیز به مســئولان بفرســتند. مــن از بعد از 
جلسه مجمع، پیامک هایی حتی تهدید به قتل و به تعبیر 
آنان برخورد خونین دریافت کردم. ما که بیدی نیســتیم 
که با این بادها بلرزیم؛ اما من از دستگاه قضائی و امنیتی 
کشور می خواهم رســیدگی کنند. این کدام جریان است 
که نشسته و عده ای را تحریک می کند که اعضای مجمع 
تشــخیص یا نمایندگان را تهدید کنند؟ این یعنی تهدید 
نظام. این اوج اســتبداد اســت که گروهی فکر می کنند 

عده ای که برخلاف نظر آنان هستند، خیانت می کنند».
یک ســال بعد یعنی در دی سال ۹۸، مجید انصاری، 
غلامرضــا مصباحی مقــدم و محمد صــدر، از اعضای 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام، خبــر دادند که برای 
تصویب نشــدن FATF پیامک هــای تهدید آمیز دریافت 
کرده انــد که در آن موافقان ایــن لوایح به خیانت متهم 
شــده اند. محمد صدر گفته بــود کــه در پیامک ها این 
جمــلات آمــده بــود: «این لوایــح را تصویــب نکنید»، 
«تصویب این لوایح خیانت به خون شهدا و بی وفایی به 
امام است». او در گفت وگو با جماران گفته بود که حدود 
۳۰ تــا ۳۵ پیامک دریافت کرده کــه برخی از این پیام ها 
به نارضایتی امام زمان (عج) از تصویب این لوایح اشاره 
داشــتند و تعدادی هم نوشــته  بودند که حتما حضرت 
زینب (س) از تصویــب این لوایح ناراضی اند. صدر گفته 
بــود که این پیامک ها اصلا امضا ندارند و عمدتا از طرف 

ملت ایران صحبت می کند.
مجید انصاری نیــز که دوباره ماجــرای پیامک ها را 
یادآور شده، در آن روزها گفته بود اگرچه پیامک ها تنوع 
محتوایی داشــته؛ اما ۷۰ درصد آنها شبیه به هم بوده و 
این طور به نظر می رســد که از یک مرکز واحد هماهنگ 
می شــده است. بعد از گذشت دو ســال از این ماجراها، 
همچنان پرونده FATF در مجمع تشــخیص مصلحت 
نظام خاک می خورد و اشــاره هایی کــه مجید انصاری 
درخصوص ارســال پیامک ها کرده، نشان از این دارد که 

راه دشواری برای تصویب آن در پیش است.

علاءالدین   بروجردی:
جاده مذاکرات دوطرفه است

ایلنا: یک نماینده پیشین مجلس گفت: حتما جاده  �
مذاکرات دوطرفه است و طرف های مقابل نمی توانند 
به صورت یک طرفه راه را ادامه دهند و انتظار داشــته 
باشــند ما به تعهدات خودمان عمل کنیم؛ ما زمانی 
از کاهش تعهدات خــود بازمی گردیم که طرف های 
مقابل به تعهدات خودشــان عمل کننــد. علاءالدین 
بروجردی، افزود: آمریکایی ها باید بدانند در این فضای 
جدید، اصل برداشتن کل تحریم ها یک شرط لازم برای 
موفقیت این دور از مذاکرات است و اگر بخواهند از این 
اصل عدول کنند، مذاکرات بدون نتیجه خواهد بود. او 
درباره اینکه خوش بینی هایی برای به نتیجه رسیدن این 
دور از مذاکــرات وجود دارد، عنوان کرد: ما براســاس 
منافع ملی مــان با توجه به اینکــه طرف های مقابل 
تعهدات خودشان را محقق نکردند، یک سیر نزولی به 
تعهدات خودمان دادیم و درحال حاضر همان طورکه 
اعــلام کردند ۲۰ کیلو اورانیوم ۶۰ درصد و حجم قابل 
توجهی از غنی ســازی ۲۰ درصد را در اختیار داریم و 
در چنین شرایطی، طبیعی اســت که آنها راه دیگری 

ندارند.

نقوی حسینی: 
وقتی به قدرت می رسند می گویند 

به هیچ حزبی بدهکار نیستم
نقوی حسینی،  � حســین  باشگاه خبرنگاران جوان: 

نماینده ســابق مجلس، درباره اینکه احزاب در کشور 
ما به مرغ عزا و عروســی تبدیل شده اند، گفت: وقتی 
انتخابات تمام می شود احزاب خانه نشین می شوند و 
هیچ نقشــی را نمی توانند در نظام سیاسی ایفا کنند. 
البته خیلی جالب اســت کــه احزاب وقتــی در ایام 
انتخابات فعال هســتند، نامزدهای انتخابات ازجمله 
شــوراها، مجلس و ریاست جمهوری خودشان را مبرا 
از احــزاب اعلام می کنند، درصورتی کــه کارنامه فرد 
و وابســتگی اش به یک جریان و حــزب خاص کاملا 
مشخص است، ولی وقتی فعالیت انتخاباتی می کند 
یــا به قدرت می رســد، اعــلام می کند کــه جزء هیچ 
حــزب و گروهی نیســتم و به هیچ حــزب و گروهی 
تعهــد و پایبندی ندارم و بدهــکار به هیچ حزبی هم 
نیســتم. به گفته  این فعال اصولگرا، این مسئله نشان 
می دهد که حزب جایگاهی در کشور ما ندارد، زیرا اگر 
جایگاه داشــت این افراد بعد از به قدرت رسیدن اعلام 

نمی کردند که وابسته به هیچ جناحی نیستند.

مجید انصاری خاطره  ۲ سال پیش را  زنده کرد

FATF هجوم تهدیدهاى  پیامکى علیه


